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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 3. juli 2012 stillet 
følgende spørgsmål nr. 721 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyg-
gelse, som hermed besvares foreløbigt. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra 
Liselott Blixt (DF).

Spørgsmål nr. 721:
’’Ministeren bedes kommentere den fortroligt omdelte henvendelse fra DC, jf.
SUU alm del - bilag 386. Ministeren bedes herunder oplyse, om ministeren
mener, at en behandling som den i henvendelsen beskrevne er fair overfor
patienterne og hvis ikke, hvorledes man kan sikre at andre kommer til at ople-
ve tilsvarende. Endelig bedes ministeren oplyse, om de eksisterende befor-
dringsregler og vejledningen hertil bør ændres.”

Svar:
Hvad angår de sundhedsfaglige forhold i borgerens beskrivelse af sit udred-
nings- og behandlingsforløb for kræft, kan jeg oplyse, at en af hovedårsagerne 
til, at man udviklede og indførte pakkeforløb på kræftområdet i 2007 og 2008 
var at sikre veltilrettelagte og fagligt velfunderet forløb uden unødig ventetid. 
Senest er pakkeforløbene suppleret med et diagnostisk pakkeforløb for patien-
ter med uspecifikke symptomer på alvorlig sygdom, der kan tyde på kræft, da 
denne patientgruppe ikke kan henvises til et sygdomsspecifikt pakkeforløb, da 
der ikke er begrundet mistanke om en bestemt sygdom i et bestemt organ. 
Formålet med denne pakke er, at også patienter med alvorlige men uspecifik-
ke symptomer på sygdom, hvilket umiddelbart og på det foreliggende grundlag
vurderes at være tilfældet for den aktuelle borger, skal tilbydes forløb uden 
unødig ventetid. 

Borgerens sociale forhold, der er beskrevet i henvendelsen, har jeg som 
sundhedsminister ikke kommentarer til. For så vidt angår spørgsmålene ved-
rørende befordringsreglerne vil jeg vende tilbage med en endelig besvarelse af 
spørgsmålet på dette område hurtigst muligt.       

Med venlig hilsen
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